

天主教聖多默幼稚園
招收 2022-2023 年度新生資料

1. 幼稚園名稱及註冊號碼：天主教聖多默幼稚園 (532533)
2. 註冊學校地址：青衣青綠街 5 號
3. 總容額：400 人
4. 各班級/課程的預計收錄人數：2022-2023 年度各級容額
K1~上午班 56，下午班 84
K2~上午班 59，下午班 56
K3~上午班 85，下午班 60
K2 及 K3 插班生學額，請家長致電本園查詢
5. 本園已參加〈幼稚園教育計劃〉，持有有效的「幼稚園入學註冊證」的學童**學費全免**。
6. 其他核准費用：
~報名費\$40
~註冊費\$900；學童入讀本園後，本園將於 2022 年 9 月份發還有關費用；
(如繳付註冊費後而放棄學位，該費用將**不獲發還**。)
7. 學校售賣教育用品及/或提供收費服務的各項價目：
書簿、文具及美勞等雜費，**全年**分上下兩個學期合共約\$1,000、
茶點費**全年**分上下兩個學期合共約\$800
8. 其他資料：
(A) 學校總面積：1,250 平方米
(B) 註冊課室數目：7 個
(C) 師生比例：1:11
(D) 設施：室內攀石牆、音樂舞蹈室、多元活動室、種植園圃、禮堂、圖書園地
(E) 學校網址：<https://www.stthomas.edu.hk>
(F) 查詢方法：電話 2449 9879，傳真號碼 2436 9226，電郵 clerk@stthomas.edu.hk

9. 收生資料：

派發報名表方法

~報名表可於 2021 年 8 月 25 日開始可從以下途徑報名：

- 1 親臨本園索取報名表 或
- 2 於本園網頁下載報名表 或
- 3 於網上報名 <https://dki-stthomas.catholic.edu.hk/admission>

遞交報名表/網上報名時段

- ◆ 於 2021 年 8 月 25 日至 11 月 3 日期間親臨本園遞交報名表或於網上報名，並需附上學生相片、香港出生證明文件或有效居港證明文件副本、天主教教徒領洗紙副本(如適用)及 40 元報名費。校方將透過電郵通知家長接見日期、時間及有關安排。
- ◆ 在幼稚園教育計劃政策下，學童必須以「幼稚園入學註冊證」作為 2022/23 學年的 K1 註冊文件。
- ◆ 2021 年 9 月至 11 月申請人需向教育局申請「2022/23 幼稚園入學註冊證」，表格可於 9 月親臨本園索取或於教育局網頁下載

課程簡介會

- ~日期：2021 年 10 月 30 日(星期六)
- ~時間：下午 2:30-3:30
- ~形式：以 zoom 舉行

新生面見日

- ~面見日期：2021 年 11 月 6 日(星期六)
- ~家長需攜同子女按校方安排的日期及時間到校面見
- ~面見學童數目：不設上限，所有準時交表的家長，孩子必獲面見機會
- ~面見形式：一位家長陪同幼兒以小組形式談話
- 備註：接見以廣東語為主，如有需要請於報名時提出選擇以普通話或英語交談

收生機制

~觀察兒童、在學兄弟、已領洗天主教學生、父母/兄弟為本園的校友

10. 註冊安排

公佈 2022/23 年度新生取錄名單(包括正取及備取)

~公佈形式：無論取錄與否，均會於 2021 年 12 月 18 日前以電郵形式通知家長

註冊事宜

- ~全港統一註冊日期：2022 年 1 月 6 至 8 日
- ~提交「2022/23 幼稚園入學註冊證/入學許可書/臨時註冊信」作為註冊文件及註冊費(費用已列於以上第 6 項中)
- ~統一註冊後，校方將把註冊資料上載教育局網頁
- ~教育局會於 1 月底開始在教育局公佈各校空缺情況
- ~2022 年 1 月底至 2 月初，後備生會以電話通知到校辦理註冊手續 (註冊時需提供上述之文件及費用)

11. 其他查詢電話/網頁：

- 平等機會委員會~2511 8211
- 教育局熱線~2891 0088
- 教育局網頁~<http://www.edb.gov.hk>
- 香港廉政公署~2526 6363
- K1 收生安排查詢熱線~3540 6808 / 3540 6811

St. Thomas' Catholic Kindergarten
Information on Admission for 2022/23 School Year

1. Registered name of school and registration number: St. Thomas' Catholic Kindergarten (532533)
2. Registered school address: 5 Tsing Luk Street, Tsing Yi
3. Maximum number of pupils permitted: 400
4. Estimated number of pupils in each class/course: (for 2022-2023)
K1: AM 56 PM 84 / K2: AM 59 PM 56 / K3: AM 85 PM 60
Places for K2 and K3 transfer students, please call the school for enquiries
5. This kindergarten has participated in the "Kindergarten Education Scheme", and students who hold a valid "Registration Certificate for Kindergarten Admission" **do not have to pay the tuition fee.**
6. Other approved fees : Application fee \$40;
Registration fee \$900; the fee will be refunded in September 2022 when the child has started class in the Kindergarten;
(the paid registration fee **will not be refunded** if the child gives up the school place.)
7. Prices of education items and / or provision of charged services
The annual Textbooks and Miscellany Fee will be paid in the first and second terms totaling approximately \$1,000;
The Snack Fee will be paid in the first and second terms totaling approximately \$800.
8. Other information:
 - A. Total area of the Kindergarten: 1,250 square meters
 - B. Number of registered classrooms: 7
 - C. Teacher- student ratio: 1 : 11
 - D. Facilities: indoor rock climbing wall, music and dance room, multiple activities room, garden for growing plants, hall and book corner
 - E. School website: <https://www.stthomas.edu.hk>
 - F. Contact us : Phone 2449 9879 , Fax number 2436 9226 , Email clerk@stthomas.edu.hk
9. Admission Procedures:

Distribution of Application forms

Starting from August 25, 2021, parents can apply through the following channels:

 1. Take from school or
 2. Download from school website or
 3. Apply online (<https://dki-stthomas.catholic.edu.hk/admission>)

Submission of Application forms

 - ◆ The applicant must **return the Application Form in person or online between 25 August and 3 November 2021** together with photo, copy of HK birth certificate or valid proof of residence in Hong Kong, copy of a Catholic Certificate of Baptism (if applicable) and \$40 application fee. The Kindergarten will inform parents of the interview date, time and relevant arrangement through email.
 - ◆ Under the policy of Kindergarten Education Scheme, the student must use the "Registration Certificate for Kindergarten Admission" as the 2022/23 registration document for K1 students.
 - ◆ The applicant is required to apply to the Education Bureau for the "2022/23 Registration Certificate for Kindergarten Admission" between September and November 2021.

Information Session

 - ◆ Date: 30/10/2021(Sat) Time: 2:30-3:30pm Hold form: Zoom

Interview Arrangement

 - ◆ **Date: 6/11/2021(Sat)**
 - ◆ Parent must accompany your child and come for the interview on the date and time arranged
 - ◆ Number of children interviewed: Children will be granted an interview if parents return the application form on time.
 - ◆ The interview is conducted through group games (the child can be accompanied by only one parent)
 - ◆ The interview is mainly conducted in Cantonese. If necessary, parent may choose to use Putonghua or English when making the application

Admission criteria

 - ◆ Child observation, Brother(s) and / or sister(s) attending school, Baptised Catholic students, Parent(s) / Brother(s) and / or sister(s) being alumni of the Kindergarten
10. Registration Arrangement

Release of 2022/23 New Students List (including Successful Applicants and the Waiting List)

Parent will be **informed by email on or before 18 December 2021** whether your child is admitted or not

Registration matters

 - ◆ **Territory-wide registration date: 6 to 8 January 2022**
 - ◆ **Submission of "2022/23 Registration Certificate for Kindergarten Admission" / Admission Pass / Provisional Registration Letter as a registration document together with the registration fee (the fee is listed in Item 6 above)**
 - ◆ After the registration, school will upload the registration information to EDB.
 - ◆ EDB will announce the vacancies of each school through website from the end of January
 - ◆ From the end of January to the beginning of February 2022, the reserve students will be notified by phone to go to the school for registration (the documents and fees above must be provided during registration)
11. Other enquiries